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Spørgsmål 
Da forbud mod kommerciel fangst af hvaler trådte i kraft for godt 30 år 
siden tog Norge forbehold og fortsatte sin fangst af vågehval langs den 
norske kyst. I 2017 var Norges kvote således på 999 vågehvaler, hvoraf 
430 blev fanget. Norge fastsætter selv sin kvote og benyttede tidligere for-
sigtighedsprincippet som vedtaget i Hvalfangstkommissionens videnska-
belige udvalg. Den årlige kvote var således opdelt på underområder langs 
kysten. Norge har imidlertid fravalgt dette forsigtighedsprincip, og heref-
ter kan i princippet hele den årlige kvote fanges i et ganske lille område. 
Vil ministeren oplyse, om fravalg af det nævnte forsigtighedsprincip kan 
forventes at påvirke udviklingen af vågehvalbestandene ved Norges kyst i 
negativ retning? 
 
 
 
Svar 
Ifølge Norge selv, tager man ved fastsættelsen af kvoterne for fangst af 
vågehvaler udgangspunkt i IWC’s reviderede forvaltningsprocedure 
(RMP). 
 
Ifølge Norge har man sammenlagt fangsten i de forskellige underområder, 
fordi videnskabelig forskning peger i tydelig retning af, at hvalerne i disse 
områder tilhører den samme bestand. Der er derfor ikke videnskabeligt 
grundlag for at opretholde de pågældende underområder. Spørgsmålet har 
været forelagt for IWC’s videnskabelige komité, som deler Norges vurde-
ring. 
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Fra dansk side er der ikke foretaget en vurdering af bæredygtigheden af 
fangsten. 
 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

Anders Samuelsen 
 
 
 

 
 


